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 ابتکار سازمان مدیریت پسماند شهرداری تهران 
در ساماندهی پسماندهای حجیم

معاون هماهنگی و ارزیابی امور مناطق سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
تهران از به کارگیری شیوه های نوین برای ساماندهی پسماندهای حجیم، 

چوب و سرشاخه همچنین پسماندهای تر میادین میوه و تره بار خبر داد.
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل سازمان مدیریت پسماند شهرداری تهران، شادی 
مالکی معاون هماهنگی و ارزیابی امور مناطق این سازمان با اشاره به لزوم مدیریت پسماندهای 
چوب و سرشاخه به دلیل حجم زیاد تصریح کرد: این دسته از پسماندها مشکلات زیادی را در 
جمع آوری و حمل و نقل ایجاد کرده و علاوه بر این با تحمیل هزینه های گزاف، مدیریت شهری 

را با اشکال در این حوزه مواجه می کنند.
وی افزود: در مدیریت پسماندهایی نظیر میوه و تره بار نیز با گرفتاری هایی همچون فسادپذیری 
بالا، تولید شیرابه و ایجاد انواع آلودگی های زیست محیطی روبه رو هستیم. لذا رویکردهای 
نوینی جهت حل این مشکلات توسط سازمان مدیریت پسماند اتخاذ شده است که از آن جمله 
می توان به جمع آوری جداگانه پسماند تر میادین میوه و تره  بار به منظور تولید کود کمپوست 
با کیفیت همچنین پردازش سرشاخه ها و پسماندهای حجیم و طرح جمع آوری پوشال های 
مستعمل اشاره کرد. مالکی هدف از انجام این اقدامات را کاهش تولید پسماند، تقلیل حجم 
پسماند، عدم تولید شیرابه، کاهش تولید گاز متان، کاستن از هزینه های حمل و نقل و عدم دفن 
پسماند همچنین تولید کود کمپوست با کیفیت و دستیابی به درآمد پایدار عنوان کرد و گفت: از 
ابتدای فروردین ماه سال جاری تا کنون، دو هزار تن پسماند تر از سوی میادین میوه و تره بار 
در سایت تولید کمپوست واقع در اراضی جنب ایستگاه جهاد پذیرش شده و ساخت بیوراکتور 

هوازی تولید کمپوست نیز انجام پذیرفته است.
وی در همین خصوص توضیح داد: ظبق بررسی های انجام شده در 2 ماهه اول سال جاری  
این موضوع از حمل دو هزار تن پسماند به مجتمع پردازش و دفع آرادکوه جلوگیری کرده است؛ 
همچنین توانسته ایم با انجام این کار طی مدت مذکور مانع از تولید 200 متر مکعب شیرابه و 
دفن دو هزار تن پسماند شویم. به طوری که این امر موجب کاهش هزینه های ماهیانه  مدیریت 
شهری با رقمی در حدود 300 میلیون تومان یا به عبارتی  3.6 میلیارد تومان در سال، خواهد شد.

معاون هماهنگی و ارزیابی امور مناطق سازمان مدیریت پسماند به هماهنگی های صورت 
گرفته با سازمان بوستان ها جهت استقرار مخازن غلطان برای جمع آوری پسماندهای  فضای 
سبز بوستان ها)چمن، برگ، علف کشی و تعویض نشاء( اشاره و خاطر نشان کرد: در حال حاضر 
هفت بوستان برای این منظور مخزن گذاری شده است که بخشی از پسماند چوب و سرشاخه 
به سایت سرشاخه ها و پسماند حجیم آزادگان منتقل شده و زایدات فضای سبز شامل چمن، 
علف، برگ و زایدات  حاصل از تعویض نشاء جهت تولید کمپوست به سایت تولید کمپوست 
در اراضی جنب ایستگاه خدمات شهری جهاد واقع در منطقه  19 منتقل می شود.وی در پایان 
با اشاره به احداث دو مجتمع پردازش حجیم  در جنوب و شرق پایتخت  به منظور پردازش این 
نوع از پسماندها  در آینده ای نزدیک  اظهار داشت: سایر طرح های موضوعی نیز از جمله طرح 
جمع آوری پوشال های مستعمل جهت تولید چیپس چوب در فصل بهار و تابستان، در راستای 
کمک به ساماندهی پسماندهای حجیم، مد نظر این سازمان قرار گرفته و از ابتدای آغاز طرح 
تاکنون پذیرش حدود 30هزار عدد پوشال مستعمل در مجتمع پردازش پسماندهای حجیم 

آزادگان، صورت پذیرفته است.

 12 میلیارد دلار ارزش صادرات محصولات معدنی
 در سال 1400

رئیس هیات عامل ایمیدرو گفت: ارزش صادرات محصولات غیرنفتی در 
بخش معدن در سال گذشته به 12 میلیارد دلار رسید.

وجیه الله جعفری در نشست هم اندیشی با اصحاب رسانه که در سازمان توسعه و نوسازی معادن 
و صنایع معدنی ایران برگزار شد، گفت: بیش از 90 درصد معادن کشور در شعاع 20 کیلومتری 
روستاها قرار دارد. وی افزود: در سال 1400 صادرات محصولات غیرنفتی در بخش معدنی به 
ارزش 12 میلیارد دلار بود.رئیس هیات عامل سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی 
ایران با بیان اینکه بستر ساز و حمایت جزء نقش سازمان است، افزود: 7.6 میلیارد دلار از سرمایه 
بخش خصوصی در بخش معادن جذب شده که طی بازه زمانی حدود 5 ساله 2.5 میلیارد دلار 
آن تکمیل شده است. وی اظهار داشت: از ابتدای تاسیس ایمیدرو در سال 81 ظرفیت تولید 
فلزات اساسی کشور افزایش قابل ملاحظه ای داشته است به طوری که فولاد 5.4 برابر )از 8 به 
43.5 میلیون تن(، کاتد مس 2.4 برابر )از 190 به 450 هزار تن( و شمش آلومینیوم 3.5 برابر 
)از 216 به 770 هزارتن( رسیده است. جعفری بیان داشت: براساس قانون معادن باید بخشی از 
درآمد دولت و اشخاص دارای معدن باید به مجموعه اطراف معادن کمک شود که اگر این مهم 
صورت بگیرد و اثر وضعی بر معیشت افراد آن منطقه بگذارد قطعا ذهنیت عموم نیز به سمت 
حمایت از این صنایع خواهد رفت. رئیس هیات عامل ایمیدرو با اشاره به اینکه برای تامین برخی 
از مواد اولیه نیازمند واردات هستیم، بیان داشت: به عنوان مثال واردکننده پودرآلومینا هستیم که 
البته چهار روش برای تامین آن وجود دارد که یکی از این روش ها اکتشاف معدنی در بخش 
بوکســیت آن است.وی در مورد تامین سنگ آهن افزود: ذخایر سنگ آهن موجود کشور به 
صورتی نیست که کفایت برنامه ها را داشته باشد 55 میلیون تن پیش بینی ظرفیت بوده است و 
حدود 45 میلیون تن ظرفیت ایجاد شده و 30 میلیون تن آن تولید می شود. رئیس هیات عامل 
سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران در بخش تولید سنگ آهن در حال انجام 
چند کار هستیم، گفت: یکی از این کارها برنامه ریزی برای اکتشافات عمیق است و در این باره 
در مناطق استان یزد اقداماتی انجام شده است و پیش بینی می شود که یکی از این موارد به 

ذخایر سنگ آهن موجود کمک کند. 

اخبار کوتاه 

وزیر جهاد کشاورزی گفت: با اصلاح توزیع یارانه ها 
در حوزه ارز ترجیحی، بهره وری در بخش کشاورزی 
افزایش می یابد و ضایعات حوزه کشــاورزی با 

بهره وری به طور چشمگیری کاهش می یابد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت جهاد کشاورزی، سید 
جواد ساداتی نژاد در همایش ملی بهره وری و اقتصاد دانش بنیان 
که در دانشگاه علم و صنعت برگزار شد، اظهار کرد: با توجه به 
شرایط روز که امنیت غذایی جهان را به چالش کشیده است، 

یکی از مولفه های مهم اقتدار ملی، اقتدار غذایی است.
وی افزود: امنیت غذایی کمتر از امنیت نظامی نیســت بلکه 
در برخی موارد اهمیت بیشتری نیز دارد، برای مثال می توان به 
جنگ داعش و مسایل ترکیه و روسیه اشاره کرد که نشان دهنده 
این بود که قدرت حوزه امنیت غذایی از حوزه نظامی بیشتر است.
ســاداتی نژاد ادامه داد: در حال حاضر همه به دنبال ذخیره و 
تأمین غذای آینده هستند و مسئله امنیت غذایی در دنیا یک 
چالش و نگرانی برای دولت هاست، بنابراین موضوع غذا موضوع 

حساسی است که می توانیم در کشاورزی به اهمیت آن پی ببریم 
و واقعیت این است که برای تامین غذا به تحول اساسی در حوزه 

کشاورزی کشور نیاز داریم.
وی با بیان این که طبق آمارها کشــاورزی از صنعت جلوتر 
بوده است ، خاطرنشان کرد: با این وجود وقتی می خواهیم نمادی 
از عدم بهره وری در کشــور را ذکر کنیم سریع به سراغ حوزه 
کشاورزی می رویم چرا که کشاورزی جای کار گسترده ای در 

حوزه بهره وری دارد.
وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به این که باید کار بزرگی در حوزه 
کشاورزی انجام دهیم، ادامه داد: خوشبختانه ما سند بهره وری را 
داریم که سال گذشته در دولت تصویب شده و در آنجا عوامل 
اصلی، عوامل بازدارنده و اقداماتی که باید انجام بدهیم مشخص 
است. وی افزود: هم برای ما یک ضرورت است که به سمت 
بهره وری در حوزه غذا برویم چرا که ضرورت بهره وری در کشور 
غیرقابل اجتناب است و فقط یک وظیفه سازمانی نیست و ما در 

ایران راهی جز بهره وری نداریم.

وزیر جهاد کشاورزی یادآور شد: وزارت جهاد کشاورزی با توجه 
به فرمایشات مقام معظم رهبری در ابتدای سال 1401 اولین 
دستگاهی بود که در 19 بند آیین نامه اشتغال آفرین را در حوزه 

کشاورزی تصویب کرد.
ساداتی نژاد با اشاره به ایرادهای وارده بر تخصیص ارز 4200 
تومانی به محصولات کشاورزی تصریح کرد: با اصلاح توزیع 

یارانه ها در حوزه ارز ترجیحی قطعاً بهره وری در حوزه کشاورزی 
افزایش پیدا می کند و انگیزه کشاورز برای کاشت بیشتر می شود، 
انتظار ما این اســت که مردم از بهره وری در حوزه غذا حمایت 
کنند و مصرف کننده و تولیدکننده کنار هم قرار گیرند چراکه این 

همراهی لازمه تولید است.
وزیر جهاد کشاورزی با بیان این که یک درصد محصول ما در 
ایران قراردادی تولید می شود که این میزان در مقیاس جهانی 
40 درصد است، افزود: امسال دو میلیون هکتار کشت گندم را 
از طریق کشت قراردادی انجام می دهیم که حتماً باعث افزایش 
تولید گندم شده و کشور را به سمت خودکفایی می برد و نتیجه 

آن بهبود وضع مالی کشاورزان خواهد بود.
وی در پایان گفت: ضایعات حوزه کشــاورزی با بهره وری در 
این حوزه به طور چشمگیری کاهش پیدا کرده و باعث تولید 
ثروت می شود که این مهم با تلاش نخبگان کشور، دانشگاه ها 
و موسسه های تحقیقاتی حوزه کشاورزی شروع شده و محقق 

خواهد شد.

وزیر جهاد کشاورزی مطرح کرد؛

افزایش بهره وری در بخش کشاورزی با اصلاح توزیع یارانه ها

اینفوگراف

روش  نگهداری کالاها در گمرکات نادرست است  می توانیم بر انبار غله دنیا مسلط شویم
معاون دادستان کل کشور: رئیس کانون انجمن های صنایع غذایی ایران:

معــاون حقوق عامه و پیشــگیری از وقوع جرم 
دادستانی کل کشور اظهار داشت: در جلسه قبلی 
پس از بازدید میدانی مشخص شد ایرادات زیادی 
از حیث کالاهای رســوبی در انبارها وجود دارد، 
روش های نگهداری نادرست است و نیاز به خانه 
تکانی جدی در این حوزه داشــتیم، به نحوی که 
روش ها و فرایندها اصلاح شود و کالاهای مانده 
تعیین تکلیف شوند و به اظهارنامه هایی که با تاخیر 

صادر می شد، سرعت بخشیده شوند
غلام عباس ترکی در بازدید از گمرک فرودگاه امام خمینی 
گفت: رئیس قوه قضاییه در خصوص تعیین تکلیف کالاهای 
رســوبی در انبارهای گمرکی  و عمومی دســتوراتی را صادر 
کردند و حســب مورد، این مهم را در دادستانی کل کشور و 
سایر دادستانی های کشور دنبال می کنیم. درباره گمرک امام 
خمینی، دادستان و معاون حقوق عامه  و پیشگیری از وقوع جرم 
دادستانی تهران زحمات زیادی کشیدند و در نهایت مشخص 
شــد با اشکالاتی در فرآیند نگهداری، روش های سنتی، غیر 

روزآمد و غیر هوشمند مواجه هستیم.
معاون دادســتان کل کشــور در ادامه تصریح کرد: تراکم 
کالاها از ســال 90 و ماقبل آن نیز در انبارها وجود داشت. در 
پی بازدیدی که در روز  23 فروردین امسال از انبارها داشتیم، 
گزارشی تهیه و همفکری انجام شد تا در تاریخی که تعیین شده 

است، این مشکلات برطرف شود.
ترکی افزود: در این راستا مدیریت، سه ضلع گمرک، شرکت 
انبارهای عمومی و سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی 
قرار دارد؛ البته شاید همکاران دیگری هم در این باره همکاری 
و دخالت داشــته باشند. در جلسه قبلی پس از بازدید میدانی 
مشخص شد ایرادات زیادی از حیث کالاهای رسوبی در انبارها 
وجود دارد، روش های نگهداری نادرســت است و نیاز به خانه 
تکانــی جدی در این حوزه داشــتیم، به نحوی که روش ها و 
فرایندها اصلاح شود و کالاهای مانده تعیین تکلیف شوند و 
به اظهارنامه هایی که با تاخیر صادر می شد، سرعت بخشیده 
شــوند؛ به نحوی که وضعیت متعادل و قابل قبولی در انبارها 

حاصل شود.
معاون حقوق عامه و پیشگیری از وقوع جرم دادستانی کل 
کشور افزود: در بازدیدی که انجام شد وضعیت انبار کالاهای 
صادراتی مناسب بود و مراتب تقدیر و تشکر را نیز اعلام کردیم 
اما در خصوص انبار کالاهای وارداتی متاسفانه موارد متعددی از 
بی نظمی و تضییع حقوق عامه مشاهده شد که این موضوع را 

تذکر دادیم و قرار شد اشکالات برطرف شود.
ترکی معاون حقوق عامه و پیشگیری از وقوع جرم دادستانی 

کل کشور در ادامه خاطرنشان کرد: در خصوص تعیین تکلیف 
کالاهای خطرناک دستورات لازم از دادستانی تهران صادر شده 

و باید کارها انجام شوند.
معاون دادستان کل کشور افزود: موضوع انبار هوشمند هم  
تعیین تکلیف شــده و اشکالات آن را باید بررسی کنند تا به 
نتیجه برسیم. پاسخ گمرکات پاسخ قانع کننده ای نبود و پاسخی 
کــه دکتر زبیری به طور مجمل ارائه کرد، دلالتی بر تعیین   و 
تکلیف موضوع نداشت. مدیریت گمرک امام خمینی تغییر کرد 
و آقای ابوالفضل اکبرپور مسئولیت را پذیرفته است، گزارشی که 
ارائه کردند  حاکی از آن است که درباره کالاهای خطرناک به 

طور صد درصد تعیین تکلیف شده است.
ترکی افزود: درباره تحویل کامل کالاها به ســازمان اموال 
تملیکی، ابهامی را در توضیحات مشاهده کردم. باید مشخص 
شــود این کالاهای بلاصاحب و آنهایی که مشمول مقررات 
اموال تملیکی شده تحویل شده اند و یا قرار است کالاها تحویل 

داده شود؟ این دو  مورد متفاوت از هم  هستند.
معاون حقوق عامه و پیشگیری از وقوع جرم دادستانی کل 
کشور تصریح کرد: با توضیحاتی که ارائه شد، خیلی به روند 
اصلاح امور خوشبین هستیم. اطلاعات اجمالی و توضیحاتی که 
مدیر کل گمرک فرودگاه ارائه کرد، نشــان داد که اشکالات 
برطرف شده و امیدواریم که در محل نگهداری امانات مردم ، 

امانتداری صحیح انجام شود. 
ترکی معاون حقوق عامه و پیشگیری از وقوع جرم دادستانی 
کل کشور در پایان گفت: آنچه که مسلم است اینکه سازمان 
جمع آوری در تعیین تکلیف اظهارنامه های صادرشده بسیار 

عقب است که باید سریعا پیگیری شود.
معاون حقوق عامه و پیشگیری از وقوع جرم دادستانی کل 
کشور افزود: همچنین نظم ظاهری و چیدمان کالاها هم بسیار 
حائز اهمیت است که باید انجام شود و باید با هم افزایی بین 
نهادها بدون ورود ویژه دادستانی کارها روی ریل بیفتید و به 

طور منظم انجام شود.

رئیس کانون انجمن های صنایع غذایی ایران با بیان 
اینکه میانگین واردات گندم در سال جاری به 7.5 میلیون 
خواهد رسید، گفت: ایران هاب عبور غله روسیه است و 
می توان این گندم را به هر کشوری که روس ها بخواهند 
ترانزیت کرد از آنجا که میزان خرید غله در خلیج فارس 
افزایش چشمگیری پیدا کرده، ما به عنوان کشوری که 
مابین روسیه، قزاقستان و خلیج فارس هستیم باید از 

این فرصت برای توسعه تجارت خود  استفاده کنیم.
محمدرضا مرتضوی گفت: روند واردات گندم متوقف نشده است. 
شرکت بازرگانی دولتی اقدام به واردات گندم می کند و تا کنون این 
واردات ادامه دارد و ماهی 700 هزار تن گندم وارد کشــور می شود؛ 
ماه های پایانی سال میزان واردات گندم در ماه به 1 میلیون تن نیز 

رسید.
وی با اشاره به اوج گرفتن خرید تضمینی گندم داخلی گفت: گندم 
استان های خوزستان، گلستان، فارس، کردستان، اردبیل و زنجان 
به دســت آمده است و تا پایان شهریور میزان خرید گندم داخلی به 

مرز 5.5 میلیون تن خواهد رسید.
مرتضوی در پاسخ به این پرسش که تصویری بر روی جلد مجله 
اکونومیست منتشر شد که صورتک های خشک انسانی جایگزین 
دانه های خوشه گندم شده اند؛ به عبارتی این تصویر گواه فاجعه غذایی 
آینده را می دهد آیا از دید شما چنین پیش بینی هایی محقق خواهد 
 شــد؟ گفت: من موافق طرح چنین سخنانی نیستم چرا که میزان 
تولید غله در جهان کاهش چشمگیری نداشته است. عملیات کاشت 
در اوکراین انجام شده است اما امکان بارگیری و حمل ونقل آن بعد 
از سقوط ماریوپول و بسته شدن راه آبی آن متوقف شد و اوکراینی ها 
به دنبال راه های جایگزین هستند تا از مرز اروپای شرقی غله خود 

را خارج کنند.
بنا به اظهارات این فعال اقتصادی؛ حدود 14 تا 15 میلیون تن غلات 
در اوکراین دپو شــده اســت که به دنبال راهی است که در جهان 

عرضه شود.
رئیس کانون انجمن های صنایع غذایی ایران ادامه داد: سال جاری، 

سال گرانی غلات است هر چند روس ها روند صادرات گندم در دنیا را 
متوقف نکردند و قزاقستان نیز گندم خود را صادر می کند و ممنوعیتی 
در این زمینه وضع نکرده است. اما از آنجایی که میزان تقاضا برای 
خرید غلات در جهان بالا رفته است شاهد افزایش نرخ جهانی آن 

هستیم.
مرتضوی با اشاره به صادرات آرد از ایران به عراق، تاکید کرد: تجار 
گندم و آرد از روسیه و قزاقستان خریداری و به لبنان عراق، افغانستان 
و هر کشور که خریدار باشد ترانزیت می کنند؛ این اقدام یک تجارت 
محسوب می شود و بازرگانان و تجار مبادرت به این کار می کنند و 

سود قابل توجهی نیز نصیب آنها می شود.
وی دربــاره صادرات گندم به لبنان نیز گفت: این مســئله کاملا 
به صورت تجاری انجام می شود و پشت پرده سیاسی ندارد تاکنون 

خبری مبنی بر هدیه دادن گندم از ایران به لبنان نشنیدم.
وی در ادامــه گفت: میانگیــن واردات گندم در ســال جاری به 
7.5 میلیون خواهد رســید؛ ایران هاب عبور غله روســیه است 
و می توان این گندم را به هر کشــوری که بخواهد ترانزیت کند از 
آنجایی که میزان خرید غله در خلیج فارس افزایش چشمگیری پیدا 
کرده است ما به عنوان کشوری که مابین روسیه، قزاقستان و خلیج 
فارس هســتیم می توانیم و باید از این فرصت برای توسعه تجارت 

خود استفاده کنیم.
وی با بیان اینکه بیشترین ســهم تجارت گندم روسیه در اختیار 
شــرکت های اروپایی بود، گفت: این شرکت ها از این منطقه خارج 
شدند و این بهترین فرصت است برای شرکت های ایرانی که بر انبار 
غله دنیا تسلط پیدا کنند. 30 درصد گندم، 80 درصد روغن آفتابگردان 
و 25 درصد ذرت جهان را روسیه تامین می کند. ماکارونی تولید شده 
در روسیه 30 تا 40 درصد ارزان تر از سایر ماکارونی ها در دنیاست پس 

می توان و باید امکان تجارت با روسیه را فراهم کنیم.
مرتضوی با بیان اینکه می توان شــرایط را برای تهاتر با روس ها 
فراهم کنیم، خاطر نشان کرد: روس ها حدود 5 میلیارد دلار واردات 
پنیر دارند و نیاز آنها به محصولات سبزی و صیفی جات قابل توجه 
است ما می توانیم نیاز آنها در این بخش ها را جبران و در ازای آن از 
روس ها غلات دریافت کنیم. همچنین تجار قزاقستانی خواهان سیب 
درختی ایرانی در حجم بســیار بالا هستند پس امکان تهاتر با این 

کشور نیز وجود دارد.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا قاچاق آرد در حجم 3 میلیون تن 
را تایید می کنید؟ گفت: این آمار بیشتر به یک شوخی نزدیک است تا 
واقعیت. اما نمی توان منکر قاچاق آرد در کشور شد تا زمانی که تفاوت 
فاحش بین قیمت آرد توزیع شده در بازار با قیمت جهانی وجود دارد 
احتمــال قاچاق و انحراف آرد وجود دارد. آردی که از نانواهایی ها به 
شیرینی پزها سرازیر می شود ناشی از ذات بد نانوا نیست تفاوت قیمت 

آرد این معضل را به وجود آورده است.

معاون وزیر کار از افزایش تعداد مراکز جوار و بین کارگاهی در دولت سیزدهم به منظور 
پاسخ به نیاز آموزشی کارخانه ها و ارتقای سطح مهارت کارگران خبر داد و گفت: تعداد 

این مراکز تا پایان سال به 22۰۰ مرکز خواهد رسید.
غلامحسین حسینی نیا درباره تاکید مقام معظم رهبری بر ارتقای سطح مهارت نیروهای کار و اقدامات 
سازمان آموزش فنی و حرفه ای درخصوص مهارت افزایی کارگران کارخانه ها، اظهار کرد: مقام معظم رهبری 
در جلسه ای که مدتی قبل به مناسبت روز کار و کارگر برگزار شد، راه اندازی مراکز آموزشی برای کارگران را 

بسیار حیاتی خواندند و بر موضوع ارتقای سطح مهارتی کارگران تاکید کردند.
وی افزود: با توجه به تاکید ایشان بر ما هم حجت تمام شد تا بر این موضوع تمرکز داشته باشیم. خوشبختانه 
پاسخ به نیاز آموزشی کارخانه ها و کارگاه ها را در قالب ایجاد مراکز جوار کارگاهی و بین کارگاهی دنبال 

می کنیم و این نوید را می دهیم که تعداد این مراکز را افزایش خواهیم داد.
معاون وزیر کار با اشاره به افزایش تعداد مراکز آموزش جوار و بین کارگاهی در دولت سیزدهم، خاطرنشان 
کرد: تا ابتدای دولت سیزدهم حدود 547 مرکز جوار کارگاهی و بین کارگاهی وجود داشت که در طول 8 ماهه 
دولت با اعتقادی که به این موضوع داشتیم و بر مبنای اصل بهره وری و استفاده از ظرفیت های ملی برای 
ایجاد قابلیت های مهارت آموزی، تعداد آنها را به 1527 واحد رساندیم که رشد چند برابری نسبت به گذشته 
را نشان می دهد.حسینی نیا گفت: ایده آل و هدف نهایی ما این است که در هر کارخانه یک مرکز آموزش 
جوار داشته باشیم و با این هدف پیش می رویم لذا  پیش بینی کرده ایم که تعداد این مراکز را تا پایان سال 
به 2200 مرکز برسانیم.رئیس سازمان آموزش فنی وحرفه ای، افزایش کیفیت مراکز جوار کارگاهی و بین 
کارگاهی که تاکنون راه اندازی شده اند را از اقدامات در دستور کار این سازمان در راستای ارتقای سطح مهارت 

کارگران و نیروهای کار عنوان کرد.

 ارتقای سطح مهارت کارگران 
در دستور کار است

معاون وزیر کار:

معاونت مسکن و ساختمان طی اطلاعیه 
ای از متقاضیان طرح نهضت ملی مسکن 
در خواســت کرد تا از باز کردن هرگونه 
پیامک دریافتی از شماره های شخصی با 
موضوعاتی همچون واریز وجه خودداری 

کنند.
در ایــن اطلاعیه، معاونت مســکن وزارت راه و 
شهرسازی از هموطنان خواسته است با توجه به 
اینکه در برخی استان های کشور پیامک واریز وجه 
از شماره های ناشناس به متقاضیان طرح نهضت 
ملی مسکن ارسال شده که محتمل بر کلاهبرداری 

از متقاضیان و بروز نارضایتی و عدم اطمینان مردم به دستگاه اجرایی است، مراقب این پیام ها باشند.
همچنین در بخش دیگری از این اطلاعیه تاکید شده است که متقاضیان طرح نهضت ملی مسکن، لازم 
است آگاه باشند که هرگونه پیامک دریافتی از شماره های شخصی با موضوعاتی همچون واریز وجه، جعلی 
و به قصد کلاهبرداری و سرقت اطلاعات حساب آنها بوده و لازم است متقاضیان از باز نمودن لینک های 

ارسالی در این پیامک ها و یا واریز وجه به شماره های اعلامی در آنها اکیداً خودداری کنند.
به تازگی معاون مسکن و ساختمان مجموع عملیات اجرایی واحدهای مسکونی حمایتی را تحت عنوان 
طرح نهضت ملی مسکن 870 هزار واحد برشمرد. محمود محمودزاده با اشاره به ثبت نام بیش از پنج میلیون 
و 300 هزار متقاضی تا به امروز در طرح نهضت ملی مسکن، گفت: سه شرط ابتدایی قریب به 90درصد از 
ثبت نام کنندگان تاکنون پالایش شده است و شرط چهارم که سابقه سکونت است، در استان یا شهر جدید 

مورد تقاضا، مورد بررسی قرار می گیرد.
وی با تاکید براینکه براساس برنامه زمانبندی تا پیش از تابستان سال 1401 نتیجه نهایی به متقاضیان اعلام 
می شود، عنوان کرد: این بدان مفهوم نیست که نتیجه نهایی در آن تاریخ به همه اعلام می شود، بلکه به 
صورت گروه به گروه از طریق پیامک اطلاع رسانی صورت می گیرد و هر گروه که در ابتدا پالایش نهایی 

شود زودتر مطلع می شود، اما تا پایان خردادماه همه متقاضیان تعیین تکلیف می شوند.
معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی خاطرنشان کرد: اگر کسی ذی حق باشد و به هر دلیلی 
نامش جزو واجدان شرایط اعلام نشده باشد، باید به اداره کل راه و شهرسازی استانی که ثبت نام کرده یا به 
شهر جدیدی که در آن محدوده تقاضای مسکن داشته است، برای بررسی مجدد مستندات مراجعه کند و اگر 

اشتباهی صورت گرفته باشد، حتما اعاده و بررسی خواهد شد.

متقاضیان طرح نهضت ملی مسکن 
مراقب پیامک های جعلی باشند

معاونت مسکن و ساختمان هشدار داد؛

عضو هیئت مدیره اتاق بازرگانی ایران 
و عراق می گوید فرا رسیدن ماه رمضان 
و برخی محدودیت های داخلی تجاری، 
عامل اصلی کاهش صــادرات ایران به 

عراق بوده است.
در شرایطی که عراق در طول سال های گذشته 
همواره یکی از اصلی ترین مقاصد صادراتی ایران به 
حساب آمده و حتی برای مدتی کوتاه به جای چین، 
اصلی ترین مقصد کالاهای ایرانی نیز لقب گرفته 
است، آمارهای تجاری فروردین ماه نشان می دهد 
که این کشور جایگاه خود در مقاصد تجاری ایران 

را از دست داده است.بر اساس آمارهای منتشر شده در نخستین ماه سال جاری، چین همچنان اصلی ترین 
مقصد کالاهای ایرانی به شمار می رود و در این مدت، حدود یک میلیارد و 300 میلیون دلار کالا از ایران 
خریداری کرده است. در رتبه دوم این فهرست اما امارات متحده عربی قرار گرفته که 668 میلیون دلار واردات 
داشته و پس از آن عراق با 426 میلیون دلار قرار دارد.با توجه به بحث هایی که در سال های گذشته درباره 
بازار عراق وجود داشته، آمارهای جدید این نگرانی را به وجود آورده که شاید ایران در حال از دست دادن یکی 
از مهم ترین بازارهای خود در منطقه است، موضوعی که عضو هیئت مدیره اتاق بازرگانی ایران و عراق آن 
را رد می کند.سید حمید حسینی اظهار کرد: در فروردین ماه اساسا شرایط تجاری ایران متفاوت می شود. از 
سویی ما تا نیمه فروردین با تعطیلات سال نو در ایران رو به رو هستیم و از سوی دیگر از نیمه این فروردین، 
ماه رمضان نیز آغاز شد که چه در ایران و چه در عراق تغییراتی را به وجود می آورد. به گفته وی، اساسا در ماه 
رمضان، عراق فعالیت های تجاری محدودتری دارد و همین موضوع می تواند به کاهش آمار صادراتی ایران 
منجر شده باشد. از سوی دیگر برخی محدودیت های داخلی که برای صادرات برخی کالاها وضع شده نیز 

در این آمار بی تاثیر نبوده است.
عضو هیئت مدیره اتاق بازرگانی ایران و عراق با اشاره به تبعات جنگ روسیه و اوکراین، گفت: بخشی از 
کالاهایی که ما به امارات متحده عربی صادر می کنیم، فراورده های نفتی و پتروشیمی است که این کالاها 
پس از جنگ اخیر یک افزایش قیمت را تجربه کرده و شاید همین موضوع در رشد صادرات به امارات متحده 
عربی تاثیر داشته است.حسینی خاطرنشان کرد: این آمارها، نگرانی درباره بازار عراق به وجود نمی آورد و قطعا 
با عبور از ماه رمضان و فعال شدن اقتصادهای دو کشور، آمار صادرات ایران به عراق در اردیبهشت و ماه های 

بعدی، بار دیگر افزایش خواهد یافت.

 چرا صادرات ایران
 به عراق کم شد؟

عضو هیئت مدیره اتاق بازرگانی ایران و عراق پاسخ داد؛

مردمازمزایایتوزیععادلانهیارانههابهرهمندمیشوند
رئیس هیات عامل صندوق توســعه ملی گفت: 
هدفمندی یارانه ها باید در دولت قبل انجام می شد، 
زیرا فاصله ای که برای اصلاح پرداخت یارانه وجود 

دارد، موجب شوک قیمتی بزرگی است.
مهد غضنفری در خصوص اجرای طرح »مردمی سازی و توزیع 
عادلانه یارانه ها« با اصلاح سیاست ارز ترجیحی، اظهار داشت: 

انتقال یارانه های دولتی از حلقه اول زنجیره کالا به حلقه پایانی 
آن اقدام ضروری بود و دولت در اجرای آن شــجاعت به خرج 
داد.وی با بیان اینکه مردم هم انتظار داشتند که یارانه به صورت 
عادلانه در اختیارشان قرار گیرد، افزود: اگر اصلاح یارانه کالاها 

به درستی انجام شود، مردم هم از مزایای آن بهره مند می شوند.
رئیس هیات عامل صندوق توسعه ملی گفت: یارانه های دولتی 

در کشورهای مختلف و در حلقه های مختلف زنجیره کالایی 
توزیع می شود، وقتی یارانه ها در حلقه نخست زیاد باشد به ظاهر 
موجب کاهش قیمت کالا می شود؛ اما معمولاً به صورت قاچاق 
معکوس از کشور خارج یا به صورت غیر بهره ور به کار گرفته 
می شــود.وی ادامه داد: تجربه نشــان داده اگر پرداخت یارانه 
در حلقه پایانی باشــد، مردم می توانند در استفاده از منابع خود 

مدیریت کنند.غضنفری گفت: هدفمندی یارانه ها در چند گام 
انجام می شود و اگر این گام ها به ترتیب منطقی برداشته نشود، 
ممکن است مردم آسیب ببینند یا دولت به اهداف خود نرسد.
رئیس هیات عامل صندوق توسعه ملی تاکید کرد: باید به دولت 
کمک کنیم تا فرایند هدفمند شدن پرداخت یارانه ها به ترتیب و 
مطابق با منطق خود انجام شود برای مثال آگاهی رسانی مردم، 
همراه کردن مردم، رفع نگرانی از خانواده ها همه باید انجام شود.
رئیــس هیات عامل صندوق توســعه ملی ادامــه داد: باید 

اطلاع رسانی کافی در خصوص مردمی سازی یارانه ها انجام شود 
تا مردم نگرانی نداشته باشند و امنیت خاطر ایجاد کنیم تا همه 
مردم پشتیبان طرح باشند.وی تاکید کرد: هدفمندی یارانه ها باید 
در دولت های قبل انجام می شد و اجرای آن در حال حاضر نیز 
دیر بود، زیرا فاصله ای که برای اصلاح پرداخت یارانه وجود دارد 
خود موجب شوک قیمتی بزرگی است.غضنفری تصریح کرد: 
دولت سیزدهم و تیم اقتصاد شجاعت بالایی به خرج دادند و از 

اعتبار خود برای ملت و وضعیت اقتصادی کشور مایه گذاشتند.


